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ИСТОРИКО-КРАЕВЕДЧЕСКАЯ ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ ГУБЕРНСКИХ СТАТИСТИЧЕСКИХ КОМИТЕТОВ ПЕНЗЕНСКОЙ ГУБЕРНИИ

Старчикова Н.Е.

Российская Академия Естествознания (105037, Москва, а/я 47 Академия Естествознания), e-mail: review@rae.ru

Губернский статистический комитет, орган государственной (правительственной) статистики в губерниях Российской империи. 20 декабря 1834 года Императором утверждены «Правила для Статистического Отделения при Совете Министерства Внутренних Дел и Статистических Комитетов в Губерниях». 28 января 1835 года принят Указ Правительствующего сената об организации губернских статистических комитетов. Губернские статистические комитеты учреждались под председательством гражданских губернаторов. Действующим руководителем был секретарь комитета. В 1855 году губернские статистические комитеты отнесены к первым инстанциям. 26 декабря 1860 годаутверждено «Положение о губернских статистических комитетах». По Декрету СНКРСФСР № 67 от 15 сентября 1918 года губернские статистические комитеты официально упразднены. Началось формирование советской государственной статистики, на базе статистических служб губернских земских управ.

Ключевые слова: Губернские статистические комитеты, краеведение, статистика.

THE HISTORICAL AND REGIONAL STUDIES ACTIVITY OF THE PROVINCIAL STATISTICAL COMMITTEES OF THE PENZA PROVINCE
Starchikova N.E.

The Russian Academy of Natural History (105037, Moscow, p / 47), e-mail: review@rae.ru

The Provincial Statistical Committee has beenthe body of the public state (e.g. Governmental) statistics in the provinces of the Russian Empire. «The Rules for the Statistic Division at the Council of the Ministry of the Internal Affairs and the Statistical Committees in the Provinces» have been approved on December, 28, 1834 by the Emperor. The Decree of the Ruling Senate on the Provincial Statistical Committees organization has been adopted on January, 28, 1835. The Provincial Statistical Committees have been set up under the civil governors’ chairmanship. The secretary of the committee has been the current leader. In 1855, the Provincial Statistical Committees have been referred to the first instances. «The Regulations on the Provincial Statistical Committees» have been approved on December, 26, 1860. According to the Decree of the CPC RSFSR № 67, dated from September, 15, 1918, the Provincial Statistical Committees have officially been abolished. The Soviet State Statistics formation has been begun, on the basis of the statistical services of the Provincial Zemstvo Councils.
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